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 E-post (med vedlegg) fra FOSA SA til andelshaverne i FOSA SA 28. februar 2020 om 
årsmøte i FOSA SA. Vedlagt var saksliste og årsmøtedokumenter. 

 Fjellstyresak 2/2019. 
 
Saksopplysninger 
FOSA SA skriver grundig om historikken i saksfremlegget til årsmøtesaken «Lån fra andelshavere». 
Vi har tatt med alt dette inn i dette saksdokumentet selv om mye allerede ble tatt med i fjellstyresak 
2/2019. Legg spesielt merke til det som står under overskrift; «Nye opplysninger i saken etter 
styremøte i FOSA 25.februar 2020».  
 
Styret i FOSA har et forslag som vi må ta stilling til før årsmøtet i FOSA 26.mars. Forskjellen fra 
styrets forslag før årsmøtet i fjor, er at det foreslås at lånene pålydende kr 80 000 gjøres om til 
andelsinnskudd, ikke at de slettes. Øystre Slidre fjellstyre og de fleste andelshaverne har allerede 
fattet vedtak i saken som er på linje med det som foreslås.  
 
I sak 2/2019 vedtok et enstemmig fjellstyret at; 
«Forutsatt at alle andelshaverne behandles likt godkjenner Øystre Slidre fjellstyre sletting av lån (fra 
1992/93) på 80.000kr. 
Med samme forutsetning ønsker fjellstyret en dialog om muligheten for å få tilbakebetalt lånet på 
50.000kr (fra 2002/2003) for eksempel i form av fisk.» 
 
For å kunne gjennomføre styrets forslag i praksis kreves det et vedtak eller skriftlig samtykke fra hver 
enkelt andelshaver som har lånt ut penger til FOSA. Alle andelshavere oppfordres også til å være 
representert på årsmøtet slik at det kan fattes et endelig vedtak. 
 
FOSA SA skriver følgende i saksfremlegget «Lån fra andelshaverne» sendt i e-post 28.2.2020: 

Generelle opplysninger 

Andelshaverne i FOSA SA har lånt ut penger til bedriften i tre omganger. I 1992/93 var bedriften i en slik 

situasjon at de var nødt til å skaffe økonomiske midler for å unngå konkurs. Andelshaveren lånte da ut til 

sammen kr 720 000,- til FOSA for å redde bedriften. Det ble ikke avtalt renteberegning eller nedbetaling av 

lånene. I 2002/03 var FOSA igjen i samme situasjon. Andelshaverne lånte da ut til sammen kr 350 000,- for å 

redde bedriften. Heller ikke på disse lånene ble det avtalt renteberegning eller nedbetaling. I tillegg til lånene 

som ble gitt i disse to omgangene ble det gitt driftstilskudd fra noen andelshavere og andre kjøpte ekstra mye 

fisk enkelte år for å bidra økonomisk. I forbindelse med at vassdragsvise kultiveringsplaner trådde i kraft fra 

2009 måtte anlegget i Torpa bygges ut, og FOSA måtte i tillegg begynne å leie Fossåa i Gudbrandsdalen for å 

ha mulighet til å sette ut fisk i Lågenvassdraget. I den forbindelse lånte andelshaverne ut til sammen kr 520 

000,- til FOSA i 2007. Det ble avtalt at lånene skulle rente beregnes med 3% rente fra første dag, og at 

nedbetalingen skulle starte fra 2010. I 2018 var lånene fra 2007 ferdig nedbetalt. 
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Hva som skal skje med lånene fra 1992/93 og 2002/03 har blitt tatt opp på årsmøtet til FOSA ved flere 

anledninger. Sist saken ble diskutert ble det bestemt at det skal tas stilling til når lånene fra 2007 er ferdig 

nedbetalt. Med bakgrunn i dette diskuterte styret i FOSA denne saken på styremøte i november 2018. Styret i 

FOSA var enige om at andelshaverne i begge disse tilfellene var nødt til å bidra økonomisk om FOSA ikke 

skulle gå konkurs, og andelshaverne fortsatt skulle ha mulighet til å kjøpe fisk. Slik sett var disse lånene 

nærmest å se på som et driftstilskudd for å berge bedriften gjennom to økonomiske kriser. Videre vil det være 

økonomisk belastende for FOSA om lånene må betales tilbake, selv om FOSA har gått rundt økonomisk sett de 

senere årene.  Det ble enighet om at daglig leder i samråd med styreleder utarbeider et brev til de involverte 

fjellstyrene, der det anmodes om at de gamle lånene til FOSA slettes i fjellstyrenes regnskap. Brevet ble sendt 

til andelshaverne i januar 2019. 

 

Nye opplysninger i saken før årsmøtet i 2019 

Det har kommet en del spørsmål fra andelshaverne angående saken. Spørsmålene dreier seg først og fremst om 

hvor mye hver enkelt andelshaver har lånt ut, og hvor mye som eventuelt er tilbakebetalt. Daglig leder i FOSA, 

Thomas Bjørnrud har i den forbindelse satt opp en tabell som viser oversikt over dette (tabell 1). Da brevet til 

andelshaverne angående anmodning om sletting ble skrevet, var dessverre ikke Thomas Bjørnrud klar over at 

Dovre fjellstyre fikk tilbakebetalt hele beløpet i form av fisk i perioden 2002-2008 og at Ringebu fjellstyre fikk 

tilbakebetalt kroner 39 408,- i form av fisk i 2004 og 2005 (tabell 1). Dette bidrar til å vanskeliggjøre saken, og 

da spesielt med tanke på at alle andelshavere skal behandles så likt som mulig. Som tidligere nevnt har en del 

andelshavere gitt driftstilskudd til FOSA ved en eller flere anledninger, men det foreligger dessverre ikke 

komplett dokumentasjon på dette i arkivet til FOSA. 

 

Tabell 1: Oversikt over lån gitt av andelshaverne, tilbakebetalt beløp og saldo i mars 2019. 

 
 

Andelshavernes vedtak 

I skrivende stund (14.mars 2019), har FOSA fått tilbakemelding angående behandling av saken fra fem 

andelshavere. Andelshaverne har fattet følgende vedtak: 

 

1. Vestre Slidre fjellstyre: 

Fjellstyret vedtar å gi driftsstøtte til FOSA avgrensa til kr 130.000 på vilkår av at de andre fjellstyra som er 

andelseiere bidrar med tilsvarende beløp. Driftsstøtte blir å regne mot lån som fjellstyret tidligere har gitt 

FOSA. Vedtaket er enstemmig. 

 

2. Øystre Slidre fjellstyre: 

Forutsatt at alle andelshaverne behandles likt godkjenner Øystre Slidre fjellstyre sletting av lån (fra 1992/93) på 

80.000kr. 

Med samme forutsetning ønsker fjellstyret en dialog om muligheten for å få tilbakebetalt lånet på 50.000kr (fra 

2002/2003) for eksempel i form av fisk. Enstemmig vedtatt. 

 

Andelshavere Lån 1992/93 Lån 2002/03 Lån 2007 Tilbakebetalt Saldo 2019 Kommentarer

Vestre Slidre 80,000 50,000 100,000 100,000 130,000

Øystre Slidre 80,000 50,000 100,000 100,000 130,000

Gausdal 80,000 50,000 100,000 100,000 130,000

Torpa 80,000 50,000 20,000 20,000 130,000

Ringebu 80,000 50,000 100,000 139,408 90,593 Kr 39 408 tilbakebetalt i form av fisk

Øyer 80,000 50,000 100,000 100,000 130,000

Dovre 80,000 50,000 0 130,000 0 Kr 130 000 tilbakebetalt i form av fisk

Lesja 80,000 0 0 0 80,000

Fåberg 80,000 0 0 0 80,000

RJFO 0 0 0 0 0

Totalt 720,000 350,000 520,000 689,408 900,593
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3. Lesja fjellstyre: 

Lånet fra Lesja fjellstyre til FOSA SA slettes, under forutsetning av at de andre andelseierne vedtar det samme. 

Vedtaket er enstemmig. 

 

4. Ringebu fjellstyre: 

Ringebu fjellstyre ettergir lån fra 1992/93 og 2002/03 på til sammen kr 90 593. 

 

5. Gausdal fjellstyre: 

Fjellstyret utsetter saken i påvente av at FOSA SA legger fram en samlet dokumentasjon på hva som er lånt ut 

av andelshaverne, og blitt tilbakebetalt til andelshaverne. 

 

Styrets synspunkter på saken 

Med bakgrunn i overnevnte diskuterte styret i FOSA saken på styremøtet 7.mars 2019. Styret i FOSA har 

forståelse for at dette er en vanskelig sak for andelshaverne å behandle, og at det er behov for så mye 

opplysninger som mulig i saken. Videre viser styret forståelse for at det er et ønske fra mange av andelshaverne 

at alle behandles likt. Det er imidlertid meget vanskelig å behandle alle likt i denne saken da andelshaverne har 

lånt ut ulike beløp, og to av andelshaverne har fått tilbakebetalt hele eller deler av lånet i form av fisk. Videre er 

det vanskelig med lik behandling da det ikke foreligger god nok dokumentasjon angående hva andelshaverne 

har gitt i driftstilskudd i samme periode som lånene ble gitt. 

 

Det vil være positivt for både FOSA og andelshaverne å finne en snarlig løsning på saken. Styret ønsker derfor 

fortsatt å jobbe for at denne saken kan løses på en akseptabel måte for både FOSA og andelshaverne. Videre 

ønsker styret å jobbe for at det kan fattes et felles vedtak som omfatter størst mulig grad av rettferdighet, og 

som alle involverte kan stille seg bak. 

 

Forslag til vedtak 

Styret i FOSA foreslår at kr 80 000,- settes som et nullpunkt. Det vil si at alle andelshavere som har kr 80 000,- 

eller mer til gode, vedtar å slette kr 80 000,- i lån til FOSA. Til sammen kr 640 000,-. Videre at det settes opp et 

forslag til plan for tilbakebetaling av beløp over kr 80 000,-. Til sammen kr 260 593,-.  Tilbakebetaling av 

beløp over kr 80 000,- gjøres fortrinnsvis i form av fisk. 

 

Forslaget vil gi lik behandling av alle andelshavere bortsett fra Ringsaker jakt og fiskeområde som ikke har gitt 

lån til FOSA, og Dovre fjellstyre som har fått tilbakebetalt hele lånebeløpet. De resterende åtte andelshaverne 

sletter et likt beløp (kr 80 000,-), og Vestre Slidre, Øystre Slidre, Gausdal, Torpa, Øyer og Ringebu får 

tilbakebetalt resterende beløp. 

 

Forslaget er på linje med vedtakene som Øystre Slidre fjellstyre og Lesja fjellstyre har vedtatt. Ringsaker jakt 

og fiskeområde og Dovre fjellstyre har ikke penger til gode, og behøver derfor ikke ta stilling til saken. De 

øvrige seks fjellstyrene må ta stilling til forslaget. Styret i FOSA ønsker å komme frem til en løsning i 

forbindelse med årsmøtet i FOSA 26.mars 2019. 

 

Nye opplysninger i saken etter årsmøtet i 2019 

Det vises til saksfremlegg i saken, som ble sendt ut i forkant av årsmøtet. Saken ble diskutert med bakgrunn i 

forslaget fra styret i FOSA. Forslaget går i grove trekk ut på at andelshaverne ettergir lånene fra 1992/93, og at 

det settes opp et forslag for tilbakebetaling av lån fra 2002/03. 

 

7 av 10 andelshavere var representert på årsmøtet. Lesja fjellstyre, Øystre Slidre fjellstyre og Ringsaker jakt og 

fiskeområde var ikke representert. Daglig leder i FOSA har imidlertid fått tilbakemelding fra Øystre Slidre 

fjellstyre og Lesja fjellstyre om at de stiller seg bak forslaget til styret i FOSA. Ringsaker jakt og fiskeområde 

har ikke ytt lån til FOSA, og behøver dermed ikke ta stilling til saken. Det var enighet blant andelshaverne som 
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var representert på årsmøtet om at forslaget til styret i FOSA er en løsning som kan være akseptabel for alle 

parter. Det er imidlertid ikke alle andelshaverne som har behandlet saken i sitt styre så langt. Ringebu fjellstyre 

ønsker det skal være en forutsetning at Fossåa skal bestå dersom lånet fra 1992/93 skal ettergis. 

 

Regelverket rundt ettergivelse/tilbakebetaling av lån ble diskutert. Det er noe uklart hvordan denne saken kan 

løses på best mulig måte. Nilson revisjonskontor v/Bård Axel Nilson undersøker regelverket nærmere. 

 

Årsmøtet utsetter vedtak i påvente av klarhet i hvordan saken skal løses i praksis. Det er imidlertid ønskelig at 

alle andelshaverne tar opp saken i sitt styre og tar standpunkt til forslaget fra styret i FOSA. Styret i FOSA gis 

mandat til å jobbe videre med saken i samråd med revisor Bård Axel Nilson. Videre er målet å fatte et endelig 

vedtak på årsmøtet til FOSA i 2020. 

 

Nye opplysninger i saken etter styremøte i FOSA 25.februar 2020 

Hva som skal skje med de gamle lånene fra andelshaverne til FOSA har vært tema på styremøter i FOSA siden 

høsten 2018, og på årsmøte i FOSA i 2019. De fleste andelshaverne har allerede behandlet saken i sine 

respektive styrer og fattet vedtak. Grunnet uklarheter rundt regelverket om ettergivelse av lån, ble det ikke fattet 

vedtak på årsmøtet i FOSA i 2019. Thomas Bjørnrud har i den forbindelse vært i kontakt med FOSA sin revisor 

Bård Axel Nilsson, som har undersøkt regelverket nærmere. Styret i FOSA diskuterte saken og ulike 

alternativer til løsning.  

 

Med bakgrunn i overnevnte og det som tidligere er beskrevet i saksfremlegget har styret i FOSA bestemt å 

fremme følgende forslag for årsmøtet: 

 

Styret i FOSA foreslår at kr 80 000,- settes som et nullpunkt. Det vil si at alle andelshavere som har kr 80 000,- 

eller mer til gode, vedtar å ettergi kr 80 000,- i lån til FOSA. Til sammen kr 640 000,-. Videre setter Daglig 

leder i FOSA opp en nedbetalingsplan over fem år for beløp over kr 80 000,-. Til sammen kr 260 593,-, som 

utbetales til andelshaverne. Nedbetalingen starter i 2020. Nedbetalingen kan skje raskere enn 5 år dersom 

økonomien i FOSA tillater det. For å unngå at FOSA må betale skatt av summen som ettergis, behandles 

ettergivelsen pålydende kr 80 000,- fra hver av andelshaverne som andelsinnskudd. Dette endrer ikke på 

eierandelen, da den uansett skal være lik i et samvirkeforetak. Hver enkelt andelshaver kan kreve innbetalt 

andelsinnskudd tilbakebetalt ved oppløsning av selskapet. 

 

I FOSA sine vedtekter står det at andelsinnskuddet skal være maks kr 1 000 000,-. Tidligere har hver av de 10 

andelshaverne innbetalt kr 55 000,- i andelsinnskudd, til sammen kr        550 000,-. Om kr 640 000,- gjøres om 

til andelsinnskudd blir andelsinnskuddet til sammen kr       1 190 000,- og vedtektene må derfor endres. 

 

For å kunne gjennomføre styrets forslag i praksis kreves det et vedtak eller skriftlig samtykke fra hver enkelt 

andelshaver som har lånt ut penger til FOSA. Det er derfor ønskelig at alle andelshavere dette gjelder behandler 

saken i sine respektive styrer så snart som mulig. Videre kreves det et vedtak på årsmøtet til FOSA som 

avholdes torsdag 26. mars 2020. Alle andelshavere oppfordres til å være representert på årsmøtet slik at det kan 

fattes et endelig vedtak. 

 
Vurdering 
FOSA har helt siden starten slitt økonomisk. Imidlertid har endrede regler med vassdragsvise 
kultiveringsplaner (fullt innført fra 2009), gitt muligheter for økt produksjon og salg. Dette har på sikt 
medført at anlegget de siste årene har gått med et overskudd. På grunn av anstrengt økonomi, og 
fare for konkurs, ble det lånt ut penger til FOSA i 1993 og 2002. Øystre Slidre fjellstyre lånte ut til 
sammen 130.000kr. Det er så langt ikke betalt renter eller avdrag på disse lånene.  
 
For Øystre Slidre fjellstyre er det viktig med en solid leverandør av settefisk. Nedbetaling av denne 
gamle gjelda vil være økonomisk tyngende for FOSA SA i årene framover. FOSA SA ønsker derfor at 
de lånene avskrives som nødvendig driftstilskudd for å opprettholde drift av fjellstyrenes 
settefiskanlegg. 
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Øystre Slidre fjellstyre vedtok i sak 2/2019 at lånet på 80.000kr kunne slettes under forutsetning av at 
alle andelshaverne behandles likt. Styret i FOSA SA ønsker at andelshaverne i stedet godkjenner at 
det gjøres om til et andelsinnskudd. I forslag til vedtak foreslår jeg at fjellstyret godkjenner denne 
endringen. 
 
 
Forslag til vedtak: 
Øystre Slidre fjellstyre godkjenner at lånet på 80.000kr til FOSA SA som fjellstyret i sak 2/2019 
vedtok kunne slettes, i stedet kan gjøres om til et andelsinnskudd. 
 
Øystre Slidre fjellstyre godkjenner at Ole Kristian Oldre kan representere Øystre Slidre fjellstyre på 
FOSA SA sitt årsmøte. 
 
 
Behandling av saken: 
Årsmøtet til FOSA SA som skulle være 26. mars er avlyst pga koronavirus og saken angående 
gamle lån fra andelshaverne blir utsatt til neste ordinære årsmøte. Det er derfor ikke naturlig å velge 
en representant til årsmøte i 2021 allerede nå. 
 
 
Vedtak: 
Øystre Slidre fjellstyre godkjenner at lånet på 80.000kr til FOSA SA som fjellstyret i sak 2/2019 
vedtok kunne slettes, i stedet kan gjøres om til et andelsinnskudd. 
 
Enstemmig. 
 

**** 
 

Vedtaket kan iflg. § 28 i forvaltningsloven, påklages. En eventuell klage skal være skriftlig og sendes 
Øystre Slidre fjellstyre innen 3 uker fra mottak av dette vedtak. Parter har rett til innsyn i sakens 
dokumenter jfr. Forvaltningsloven §§ 18 og 19. 


